



ကိုဖိအတၢ်သကဲၣ်ပဝး

မိၢ်ပၢ်,ပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အလံာ်ကဘျး နီၤနီၤ

တၢ်သကဲၣ်ပဝး

ပအဲၣ်ဒီးမၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်လၢနဖိ မၤန့ၢ်ကိၤလၢအ ပုၤဖျးဒီးကိၤ ပုၤတၢ်သ့ၣ်ဖဲသးညီတခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆီၣ်ထွဲကိုဖိအတၢ်သကဲၣ်ပဝးမ့ၢ်တၢ်အရ့ဒိၣ်မး လၢတၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်, တၢ်ဒုးဟံးဟ့ၣ်ဟံးဂီၢ်ဒီးတၢ် ဆီၣ်တခူထီၣ်ကိုဖိအတၢ်မၤလီၤမၤဒီးဒီးအတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဆိးပၤန့ၣ်လီၤ. ကိၤတဖၣ်ပညိၣ်လီၤဝဲဒၣ်လၢ တၢ်က ဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤမၤဒီးဒီးအတၢ်အိၣ်ဝးတရံးလၢအဒုးဟံးဟ့ၣ်ဟံးဂီၢ်တၢ်လၢအပုၤတၢ်မၤယုာ်မၤသကိးတၢ်,တၢ်ဆီၣ်ထွဲတၢ်ဒီးပုၤတၢ်ယုာ်တၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ. [ကိၤအပူၤတၢ်အတၢ်ဘျး](#) ရဲၣ်လီၤဟံးတၢ်အံၤ လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်,ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်,ပုၤသိၣ်လိတၢ်တဖၣ်ဒီးကိၤအပုၤမၤတၢ်ဖိ တဖၣ်အဂီၢ်ကအိၣ် ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုဖိအသကဲၣ်ပဝးအတၢ်မၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ်

ပကိုအသကဲၣ်ပဝးအတၢ်မၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ် ([Student Behaviour Strategy](#)) မၤစၢၤသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့လၢအဒုးဟံးဟ့ၣ်ဟံးဂီၢ်တၢ်အသန့ဖဲကိုဖိကိးဂၤဒီးန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤ,တၢ်ဟံးလုၢ်ဟံးပုၤအီၤဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်အီၤ,ဒီးကိုဖိခဲလၢန့ၣ်မၤလီၤန့ၢ်တၢ်တုၤအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအအိၣ်ဒီးအီၤခဲလၢအဂီၢ်သ့လီၤ. ပသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢ ကိၤတဖၣ်လၢအတၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဆီၣ်ထွဲအီၤဒီးပုၤဖျးန့ၣ်အတၢ်အိၣ်သးအါလၢကဘျးစဲအသးအါထီၣ်ဒီးကိၤဒီးမ့ၢ်ပုၤဟံးဟ့ၣ်မၤသကိးတၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်လၢအဝဲဒၣ်အတၢ်မၤလီၤမၤဒီးအပူၤလီၤ.

တၢ်မၤလီၤမၤဒီးအခိၣ်အယၢၤလၢအပုၤတၢ်ထံၣ်လၢအဂ့ၤဒီးပုၤတၢ်ဟံးကဲတၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဆိးပၤ,တၢ်ဟံးဟ့ၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးမၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်ကူၢ်သ့ကူၢ်ဘၣ်အတၢ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ်လၢအဆီၣ်ထွဲဝဲဒၣ်တၢ်ဒီး သဒၢ,တၢ်ကွၢ်တၢ်လၢအဂ့ၤ,ဟံးကိုဖိဒ်တၢ်အခိၣ်သ့ၣ်,ကိၤ-ဟံးကိုဖိဃီဖိ-ပုၤတၢ်အကျိၤအကွၢ်လၢအပုၤတၢ်လဲၤအသးတပယုာ်ဃီန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အခိၣ်ကျိၤလီၤ. ကိၤဖိခဲလၢအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ကတုၤထီၣ်ခီဖျိ တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်လၢအလဲၤအသးဆူညါ ([Care Continuum](#)) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သကဲၣ်ပဝးအတၢ်ဘျးလၢကိၤဖိတဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်သကဲၣ်ပဝးအတၢ်ဘျးလၢကိၤဖိတဖၣ်အဂီၢ် ([Behaviour Code for Students](#)) ရဲၣ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်သကဲၣ်ပဝးလၢတၢ်မုၢ်လၢအိၣ်ဒီးထံၣ်လၢ NSW ကမ့ၢ်အကိၤခဲလၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. နဖိအကိၤကမၤအိၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်သကဲၣ်ပဝးဂ့ၢ်ဝီအတၢ်မုၢ်လၢအိၣ်ဒီးထံၣ်တဖၣ်လၢတၢ်မုၢ်လၢလၢ အကအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအဝဲဒၣ်အကိၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢနဖိအကိၤကသိၣ်လိဒီးဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်သကဲၣ်ပဝးလၢတၢ်မုၢ်လၢအိၣ်ဒီးထံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သကဲၣ်ပဝးလၢအကဲတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်

ဖိသ့ၣ်ဒီးသးစၢ်ဒိၣ်ထီၣ်သီတဖၣ်ထုးဖျါထီၣ်တၢ်သကဲၣ်ပဝးလၢအကီၤအခဲတဘျီတဘျီသ့ဝဲဒၣ်ဒီးတၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ညီနီၤမၤအသးဖဲအဒိၣ်ထီၣ်သီအခါလီၤ. နဖိအံၤဘၣ်တဘၣ်ကဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲဒၣ်ဒီးပုၤဂၤအတၢ်သကဲၣ်ပဝးမ့ၢ်တမ့ၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤအဂၤတဖၣ်ခီဖျိအဝဲသ့ၣ်အသကဲၣ်ပဝးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအဂီၢ် [ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်တဲဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်သကဲၣ်ပဝးအတၢ်ဂ့ၢ်လၢကိၤအခါဘၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်](#) န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲလီၤဟံးယဲၤအဖိခိၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအဂီၢ်

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ဃး [တၢ်သကဲၣ်ပဝးအတၢ်ဆီၣ်ထွဲ](#) မ့ၢ်တမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ဃးဒီးနဖိအတၢ်သကဲၣ်ပဝးန့ၣ်ဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်ကိၤတက့ၢ်.

လီၤတဲစိအတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးဆဲးကျိးကိၤဒီးလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤယုာ်ဒီးအဲး ကလံးကျိၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ်လီၤတဲစိတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ် မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်လၢ 131 450, တဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်ကျိၣ်လၢနလိၣ်ဘၣ်အီၤဒီးယုၤန့ၣ် ပုၤတၢ်လီၤလီၤတဲစိလၢကကိးန့ၣ်ဒီးန့ၣ်တက့ၢ်. ပုၤတၢ်လီၤလီၤတဲစိတၢ်ကိးကမၤန့ၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံ တၢ်တဂၤလၢလီၤတဲစိအလီၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤန့ၣ်ယုာ်ဒီး နတၢ်တဲသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ် မၤတခါအံၤအဂီၢ်တၢ်တယုၤဒီးအပူၤဘၣ်.